
Protokół

ze wspólnego  posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa
i Integracji Europejskiej, Komisji Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Oświaty,

Kultury, Sportu i Zdrowia, Komisji Budżetu i Samorządu, Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej w dniu  14 lutego  2023 roku 

o godzinie 1437 w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.

I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 14 radnych
obecnych - 14 radnych
nieobecny                   - 0
Listy obecności stanowią załącznik niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Jerzy Koralewski.

Przewodniczący  Komisji  Jerzy  Koralewski –  o  godzinie  1437 otworzył  wspólne  posiedzenie
Komisji  i  po  powitaniu  radnych  i  zaproszonych  gości  stwierdził  kworum  pozwalające  na
podejmowanie prawomocnych decyzji.

III Proponowany porządek posiedzenia:

1.Sprawy regulaminowe.
2.Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji.
3.Projekty uchwał i tematy informacyjne.
4.Zapytania, sprawy różne.
5.Zakończenie.
                                                           
Przewodniczący Komisji Jerzy Koralewski  – odczytał treść porządku posiedzenia i zapytał czy
ktoś ma uwagi do porządku posiedzenia.
Porządek posiedzenia przyjęto bez uwag.

Ad.2.Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji.

Przewodniczący Komisji Jerzy Koralewski  – zapytał czy są uwagi do protokołu z 17 stycznia
2023 roku. 
Następnie  odniósł  się  do  zawartej  w  protokole  wypowiedzi  Pani  Dyrektor  Renaty  Faluty-
Kaszubowskiej  oraz  wypowiedzi  Radnej  Haliny  Dąbrowskiej  i  poinformował,  że  zostanie  to
poruszone na oddzielnym posiedzeniu  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Zdrowia.  Uważa,  że
Komisja powinna ustosunkować się do tego. 

Radna Halina Dąbrowska – poinformowała, że wydzielanie odrębnego posiedzenia Komisji jest
nieodpowiednie. Jeżeli Przewodniczący Komisji uznał, że są pewne nieścisłości powinien zaprosić
Panią Dyrektor na dzisiejsze posiedzenie Komisji, która odniosłaby się do tego tematu i zostałoby
to  wyjaśnione.  Dodała,  że  zapozna  się  z  materiałem,  który  otrzymał  Radny Jerzy  Koralewski,
odnośnie realizacji wniosków i ustosunkuje się do swojej wypowiedzi z poprzedniego posiedzenia
Komisji. 

Przewodniczący Komisji Jerzy Koralewski  – poinformował, że posiedzenia Komisji są otwarte,
więc  Pani  Dyrektor  mogła  przyjść.  Następnie  wyjaśnił,  że  w  dniu  dzisiejszym  odbędzie  się
spotkanie z przedstawicielami rodziców Niepublicznego żłobka oraz Panią Dyrektor. Na spotkanie
został  również  zaproszony Pan Burmistrz,  Przewodniczący  Rady Miejskiej  oraz  Kierownik ref.
EOiW. Zachęcił by wszyscy zainteresowani Radni pozostali  na spotkaniu. 
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Radna  Jolanta  Wypych –  uważa,  że  Radni  nie  powinni  dyskutować,  na  podnoszony  przez
Przewodniczącego Komisji temat bez udziału Pani Dyrektor SP Kowalewo Pomorskie. Powinna
Ona  zostać zaproszona na posiedzenie Komisji.

Radny Wojciech Małkiewicz – poinformował, że trochę się pogubił, ponieważ w chwili obecnej
przyjmowany  jest  protokół  z  posiedzenia  Komisji,  a  Przewodniczącemu  Komisji  Oświaty,  nie
podobają  się  wypowiedziane  słowa  przez  Panią  Dyrektor.  Uważa,  że  obecna  dyskusja  jest
niepotrzebna i należy przegłosować przyjęcie protokół. 

W wyniku dyskusji podjęto decyzję o przegłosowaniu przyjęcia protokołu z 17 stycznia 2023 roku. 
Radni jednogłośnie przyjęli protokół.

3.Projekty uchwał i tematy informacyjne.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka - Sałatowska – poinformowała, że pierwsze dwa projekty
omówi Skarbnik Gminy Magdalena Górna:

• PURM w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie
na lata 2023-2045,

• PURM w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – omówiła projekty uchwał. Wyjaśniła, że Gmina otrzymała
dofinansowanie  od  Wojewody  na  remont  drogi  Kowalewo  Pomorskie  –  Szychowo,  co
spowodowało zwiększenie po stronie dochodów. Wyjaśniła, że jest to ulica Drzymały. Następnie
poinformowała,  że  jest  możliwość  złożenia  wniosku  do  Lokalnej  Grupy  Działania  „Doliny
Drwęcy”  o  wybudowanie  placu  zabaw  w  miejscowości  Frydrychowo.  Dodała,  że  zostały
oszczędności  z  wcześniejszych  projektów,  jednak  nie  wiadomo  czy  wniosek  zostanie  przyjęty,
z  uwagi  na  duże  zainteresowanie  innych  Gmin.  Jeżeli  będzie  taka  możliwość  zmiany  zostaną
wprowadzone do projektu uchwały i Radni zostaną o tym fakcie powiadomieni przed Sesją RM.

Radny Robert Bejgier – zapytał skąd wynikają zwroty z MGOK i Niepublicznego Przedszkola.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że kwota dotycząca MGOK w wysokości
11  000,00  zł  wynika  z  rozliczenia  budżetu  za  2022  rok  /media/.   Dotacja  z  Niepublicznego
Przedszkola  w  wysokości  108  000,00  zł  wynika  z  tego,  że  część  etatów  była  dofinansowana
z TŁOK i Gmina nie musiała ponosić kosztów na utrzymanie nauczycieli. 

Radny Robert Bejgier – zapytał o kwotę przeznaczoną na remont dróg, czy jest to kwota, która
została ustalona w ubiegłym roku  na remont dróg, w wysokości 200 000,00 zł.  

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że budżet musi być zbilansowany, dlatego
kwota  na  remont  drogi  została  zabrana  z  kwoty  ogólnej.  Zadeklarowała,  że  w  momencie  jak
pojawią się bilanse, pieniądze te wrócą. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały.

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  –  Sałatowska –  poinformowała,  że  Radnym  zostanie
przesłany  projekt  uchwały,  który  był  przedmiotem  posiedzenia  Komisji  Skarg,  Wniosków
i Petycji:

• PURM w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 17 stycznia 2023 roku.
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Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – Sałatowska – poinformowała, że ostatni projekt uchwały
omówi Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska wraz z materiałem dotyczącym sprawozdania
z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Kowalewo Pomorskie za okres
od m-ca listopada 2021 roku do końca grudnia 2022 roku.

• PURM  w  sprawie  przyjęcia  „Gminnego  Programu  Opieki  na  Zabytkami  dla  Gminy
Kowalewo Pomorskie na lata 2023 – 2026”

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – omówiła projekt uchwały wraz ze sprawozdaniem.
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

Radny Wojciech Małkiewicz –  zapytał czy wnioski mogą składać osoby fizyczne jak również
Parafie. 

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska –  odpowiedziała,  że  wnioski  mogą  składać
właściciele wszystkich obiektów, które są wpisane do rejestru zabytków, albo do rejestru gminnej
i  wojewódzkiej  ewidencji  zabytków.  Określony  jest  regulamin,  który  został  zamieszczony  na
stronie Urzędu. 

1516– 1522 - Radny Ryszard Lipiński wyszedł z Sali posiedzeń.

Radna Halina Dąbrowska – odniosła się do wpisu do rejestru zabytków cmentarza żydowskiego
i ewangelickiego znajdującego się przy ul. 1 Stycznia i zapytała czy proces dalej trwa.

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska –  odpowiedziała,  że  Wojewódzki  Konserwator
Zabytków  prowadzi  postępowanie  na  wniosek  Gminy  Żydowskiej.  Podczas  prowadzonego
postępowania  okazało  się,  że  oprócz  cmentarza  żydowskiego  w  obrębie  byłego  pawilonu
znajdował  się  również  cmentarz  ewangelicki,  fakt  ten  potwierdzają  dokumenty.  Z  Kodeksu
Postępowania  Administracyjnego  wynika,  że  Wojewódzki  Konserwator  Zabytków  w pierwszej
kolejności  podjął  czynności  wpisania  do  Wojewódzkiej  Ewidencji  Zabytków  cmentarza
ewangelickiego. Dodała, że w drugiej kolejności będzie rozpatrywana kwestia wpisania do rejestru
zabytków cmentarza żydowskiego. Gmina żydowska zaskarżyła te czynności do Wojewódzkiego
Sądu Administracyjnego,  obecnie trwa postępowanie.  Na cmentarzu żydowskim Gmina posiada
działkę drogową, która jest pomiędzy byłym budynkiem pawilonu, a budynkiem prywatnym. W tej
sprawie było prowadzone postępowanie przed Krajową Komisją Uwłaszczeniową w Warszawie.
Gmina  Żydowska  powinna  wykazać,  że  rzeczywiście  ten  cmentarz  był.  W  chwili  obecnej
postępowanie  nie  jest  zakończone,  Gmina  ma  prawo  oddać  tą  nieruchomość,  jednak  Gmina
żydowska nie chce tego przyjąć, z uwagi na koszty utrzymania, z jakimi się to wiąże. Dodała, że nie
ma rekompensaty dla Gminy żydowskiej, za cmentarze i ich tereny. Wyjaśniła, że sprawa Synagogi
na  ulicy  Szpitalnej,  została  zamknięta.  Gmina  żydowska  otrzymała  nieruchomość  zamienną
i w momencie kiedy stała się właścicielem, sprzedała nieruchomość. 

Radny Robert Bejgier –  zapytał czy wniosek na były budynek Urzędu został już złożony, czy
dopiero zostanie złożony.

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska –  odpowiedziała,  że  do  15  marca  jest  termin
składania  wniosków do Polskiego Ładu na zabytki.  Gmina może złożyć  łącznie  10 wniosków.
Z nieruchomości gminnych zabytkowych Gmina chce złożyć wniosek na były Urząd,  na  mury,  na
dach w Pałacu w Pluskowęsach, oraz wniosek sołecki dotyczący Kuźni w miejscowości Pruska
Łąka. Istnieje możliwość złożenia 6 dodatkowych wniosków, w związku z  czym  został  ogłoszony
konkurs naboru ofert. Wszystkie osoby, które  są  zainteresowane  i  posiadają  obiekty  wpisane  do
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rejestru czy ewidencji  zabytków mogą wystąpić  do Gminy z propozycją  konkretnego wniosku.
Należy uwzględnić ograniczenia, które wynikają z Ustawy: ma to być w formie dotacji, musi zostać
zrealizowane w przeciągu jednego roku budżetowego, należy mieć zabezpieczony wkład własny. 

Radny Robert Bejgier – poinformował, że nie zgadza się z zapisem odnośnie terminu wykonania
prac murów. 

Kierownik ref.  TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała,  że zostało to  wpisane zgodnie
z decyzją Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Jeżeli Gmina otrzyma dofinansowane i będzie
możliwość naprawy murów w terminie wcześniejszym, to zostanie to poczynione. Jeżeli Gmina nie
otrzyma dofinansowania mury będzie należało naprawić ze środków własnych – bieżących. Dodała,
że Gmina posiada ekspertyzę, z której wynika, że stan murów jest katastrofalny. Konserwator nie
pozwoli na rozbiórkę murów. 

Radny  Robert  Bejgier –  zapytał  czy  wiadomo  ile  środków  własnych  Gmina  będzie  musiała
przeznaczyć na budowę świetlicy wiejskiej w Bielsku. 

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że w dniu jutrzejszym zostanie
podpisana umowa na to zadanie. Wartość kontraktu wynosi 1 419 812,00 zł. Kwota dofinansowania
z Polskiego Ładu wynosi  1  960 000,00 zł,  oznacza  to,  że będą  oszczędności.  Rada Ministrów
dopuszcza możliwość wnioskowania o pozostałe środki z oszczędności poprzetargowych, ale tylko
w ramach danej inwestycji. Dodała, że w dniu jutrzejszym zostanie również podpisana umowa na
przebudowę  stacji  uzdatniania  wody  w  miejscowości  Mariany  oraz  umowa  na  modernizację
gospodarki osadowej – III etap. 

Radny Robert Bejgier – odniósł się do współfinansowania prac konserwatorskich i poinformował,
że nie wszystkie zadania zostały wpisane do sprawozdania.

Kierownik ref.  TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała,  że wszystkie  informacje,  które
zostały wpisane w sprawozdanie odnośnie Parafii, zostały wpisane na podstawie otrzymanych na
koniec roku budżetowego od Marszałka i Wojewódzkiego Konserwatora Zbytków sprawozdań.  

Radny  Robert  Bejgier  –  odniósł  się  do  stwierdzenia  znajdującego  się  w  podsumowaniu
w sprawozdaniu, dotyczącego zwiększonego zainteresowania społecznego i zapytał o jaki poziom
zwiększyło się zainteresowanie i jak zostało to zbadane.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że na stronie internetowej Urzędu
zamieszczona została Gminna Ewidencja Zabytków, z której korzysta dużo mieszkańców. Jest to
pierwsze źródło informacji,  gdzie  można sprawdzić czy dana nieruchomość jest  objęta  ochroną
konserwatorską. Program nie określa wskaźników i sposobu monitorowania.

Radny Piotr Strzelecki – poinformował, że Gmina posiada zabytkowy budynek po byłej gazowni,
w którym należałoby wymienić dach. Remont można wykonać etapowo.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że Gmina nie zapomniała o tym
obiekcie.  W  momencie  pozyskania  środków  na  rewitalizację  w  ramach  RPO  został  złożony
wniosek na Dzienny Dom Pobytu, stajnię przy  byłym  budynku  Urzędu.  W  Gminnym  Programie
Rewitalizacji  jako  uzupełniające  przedsięwzięcia  rewitalizacyjne  został  ujęty  obiekt  na
ul. Kościuszki.  Urząd  Marszałkowski nie zgodził się na to by w Gminnym  Programie znalazły  się
dwie priorytetowe inwestycje, dla tak małego obszaru. W związku z powyższym został złożony
wniosek na Dzienny Dom Pobytu. 
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Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że w momencie gdy Spółka Wodna będzie
musiała opuścić  budynek  Prezes ZGKiM zadeklarowała, że znajdzie pomieszczenia biurowe oraz
pomieszczenia  dla  sprzętu  na  terenie  ZGKiM.  Następnie  dodał,  że  zainteresowanie  Dziennym
Domem Pobytu jest  ogromne i  Gmina czeka  na odpowiedni  program, gdzie  będzie  możliwość
pozyskania pieniędzy na stworzenie drugiego Dziennego Domu Pobytu. 

Radny  Wojciech  Małkiewicz –  zapytał  czy  jest  możliwość  złożenia  wniosku  o  wykreślenie
budynku z ewidencji  zabytków.

Kierownik ref.  TIiGG Bożena Rymanowska  – poinformowała,  że  jest  taka  możliwość.  Dwa
tygodnie  temu  Wojewódzki  Konserwator  Zabytków  wyraził  zgodę  na  wykreślenie  budynku
z ewidencji zabytków w miejscowości Chełmonie. 

Przewodniczący  Komisji  Jerzy  Koralewski   – odniósł  się  do budynku  byłego  Sądu
i  poinformował,  że   zamieszczona  informacja  jest  starsza,  zapisane  jest  co  zostało  wykonane,
a planowane jest podpisanie kolejnej umowy według uzyskanej przez Niego informacji z Powiatu.

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska  –  poinformowała,  że  informacja  zamieszczona
w  sprawozdaniu  jest  pozyskana  ze  strony  internetowej  Starostwa  Powiatowego  w  Golubiu
Dobrzyniu. O ile pojawią się te informacje na stronie Powiatu, to ujęte zostanie to w kolejnym
sprawozdaniu.

Przewodniczący  Komisji Jerzy  Koralewski  –  zgłosił,  że  cmentarze  ewangelickie  na  terenie
Gminy ulegają dewastacji.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska  – poinformowała, że sołectwo Pluskowęsy swego
czasu podejmowało działania i  umieszczona została tablica pamiątkowa przy cmentarzu.

Radna Jolanta Wypych – zapytała czy w prywatnych rękach jest dużo zabytków.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że w Gminnym Programie Opieki
nad Zabytkami jest przedstawiony wykaz. Nasza Gmina ma bardzo dużo obiektów wpisanych do
Wojewódzkiej Ewidencji Zabytków. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań do przedstawionego projektu uchwały i sprawozdania.

Ad. 4.Zapytania, sprawy różne.

Kierownik ref.  GKiM Małgorzata Wegner –  odniosła się do wniosku złożonego przez radną
Jolantę Wypych podczas ostatniego posiedzenia Komisji   w dniu 17 stycznia odnośnie  sposobu
kontrolowania czasu postoju samochodów do jednej godziny na ul. Plac 700 -lecia. Odpowiedziała,
że  wystąpiono z pismem do kierownika  Posterunku Policji  w Kowalewie  Pomorskim z prośbą
o monitorowanie organizacji ruchu na ul. Plac 700-lecia.

Radna Jolanta Wypych – uważa, że najlepszym rozwiązaniem byłby parkomat.

Przewodniczący   Komisji   Jerzy   Koralewski –   poinformował,   że    rozmawiał    z   Prezesem
Prywatnych  Przedsiębiorców  „Działamy  Razem”,  który  poinformował,  że  w  Niemczech
funkcjonują zegary, mierzące czas postoju.  Zastanawia się czy funkcjonowałoby to w Polsce.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner –  poinformowała, że  może  rozeznać  temat.  Sprawa
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parkomatu była już rozpatrywana i odstąpiono od tego, z uwagi na wysokie koszty. Nic nie stoi na
przeszkodzie, by jeszcze raz rozważyć ustawienie parkomatu. 

Radny Marcin Dunajski –  zapytał czy została już zakończona budowa sieci kanalizacyjnej na
Głównym Dworcu między blokami kolejowymi oraz co z planowaną drogą, która jest przewidziana
do przebudowy.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – odpowiedziała, że 4 stycznia 2023 roku dokonany
został odbiór sieci kanalizacyjnej. W momencie gdy zostanie ogłoszony przez Wojewodę nabór na
dofinansowanie, projekt zostanie złożony, najprawdopodobniej będzie to lipiec – sierpień. 

Radny Marcin Dunajski – stwierdził, że w 2021 roku były już pieniądze na wykonanie tej drogi.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że w 2021 roku, było zaplanowane
wykonanie tego zadania. Ustalono, że najpierw zostanie wykonana kanalizacja, następnie remont
drogi.

Kierownik ref. TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że  wniosek na dofinansowanie tej
drogi został już złożony, jednak Gmina otrzymała tylko  dofinansowanie na drogę Szychowo –
Elzanowo. 

Radny Marcin Dunajski – zapytał o specyfikację na drogę na ul. Drzymały.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że zadanie zostanie potraktowane
jako remont i  droga zostanie wykonana w granicach istniejącego pasa drogowego. W pierwszej
kolejności  zostanie  wykonane  frezowanie  oraz  wykonana  nawierzchnia  bitumiczna  o  grubości
4  +  4  cm,  wjazdy  zostaną  dostosowane  do  nawierzchni,  pobocza  zostaną  wyrównane,  a  rowy
oczyszczone.

Radny Ryszard Lipiński –  zgłosił, że na drodze w miejscowości Mlewo, na odcinku za szkołą
powstały dziury.  Trzy razy były już łatane,  jednak bez skutku.  Uważa,  że były naprawiane złą
metodą. 

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że mówiła już to niejednokrotnie,
że droga ta była cały czas na gwarancji. Gwarant, który był wykonawcą zastosował technologię,
która  była  przyjęta  do  przebudowy  drogi.  Dodała,  że  było  tam  wykonane  powierzchniowe
utrwalenie, dlatego w taki sposób były  też naprawiane powstałe dziury. Wyjaśniła, że w chwili
obecnej droga jest po gwarancji i można ją naprawiać w sposób, który zostanie uznany za najlepszy.

Radny Ryszard Lipiński –  zgłosił, że Policja patroluje teren Mlewa w godzinach  wieczornych.
Zdaniem Radnego powinna przyjeżdżać  w dzień,  gdy z  drogi  korzystają  kierowcy prowadzący
pojazdy ciężarowe.

Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  na  zgłoszenie  Radnego,
dotyczące ruchu pojazdów ciężarowych na drodze, został zamieszczony wpis na mapie zagrożeń, na
stronie Policji. Dodała, że nie ma wpływu na to, o której godzinie Policja patroluje drogę. Ze strony
Gminy  zostały  poczynione  wszystkie  możliwe  czynności,  tj.  zostało  prawidłowo zamieszczone
oznakowanie i została zawiadomiona Policja. Zasugerowała, że w chwili obecnej można poprosić
mieszkańców,  by  w  momencie  przejazdu  ciężarówki,  zadzwonili  na  Policję  i  zrobili  zdjęcie
z tablicą rejestracyjną pojazdu. 
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Radny Marcin Dunajski – zgłosił, że na drodze powiatowej w Sierakowie, która była robiona dwa
lata  temu,  pęka asfalt  /rozchodzi  się/.  Dodał,  że  zgłaszał  to  bezpośrednio do wykonawcy Pana
Wilczyńskiego, jednak nie zostały poczynione żadne kroki.  

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że wystąpi z pismem do Powiatu.

Radny Robert Bejgier – poinformował, że na ostatniej Sesji była informacja, że podczas spotkania
z przedstawicielami Stowarzyszeń kultury fizycznej  i  sportu,  tuż przed zakończeniem konkursu
było  zalecenie  –  prośba,  żeby  przedstawiciele  zajęli  się  i  stworzyli  koncepcje  rozwoju  kultury
fizycznej i sportu w Gminie. Wniosek taki złożył również Radny Jerzy Koralewski na uroczystej
Sesji w dniu 27 października 2022 roku. Zapytał czy coś w tym kierunku zostało poczynione, czy
któreś ze stowarzyszeń wyszło z jakąś inicjatywą. Zapytał również jaka jest koncepcja Samorządu,
uważa, że powinno to współgrać. Wyjaśnił, że pyta o to pod kątem ostatniego konkursu,  jaki został
rozstrzygnięty, który pokazuje pewną tendencję. 

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  –  poinformował,  że  na  spotkaniu,  w  którym brali  udział
przedstawiciele Stowarzyszeń, była informacja,  że taka koncepcja zostanie tworzona.  Wszystkie
Stowarzyszenia i Kluby zostały zaproszone do udziału. Wyjaśnił, że koncepcja musi opierać się na
wydarzeniach, które w najbliższym roku mają się odbyć. 
Następnie  odniósł  się  do  spotkania  z  Prezesem  Stowarzyszenia  „Działamy  Razem”  z  Panem
Arturem Eliaszem, podczas którego rozmawiali o powołaniu Rady Przedsiębiorców. W ubiegłym
tygodni Burmistrz gościł również Prokurenta Firmy PLASTICA Pana Romana Grzymowicza, który
również  jest  za  powstaniem  takiej  Rady.  Odbędzie  się  również  rozmowa  z  Prezesem  Firmy
CONKRET Panem Zbigniewem Trejderowskim.  Będzie  tworzone Forum Przedsiębiorczości  na
zasadzie  dobrowolności.  Dodał,  że  przez  kilkanaście  lat  był  członkiem  „Komisji  Dialogu
Społecznego” przy Wojewodzie Kujawsko – Pomorskim i z doświadczenia wie, że będzie trzeba
ustalić z Przedsiębiorcami, kto będzie mógł przynależeć do Forum. Wyjaśnił,  że chodzi o etykę
prowadzenia  biznesu.  Do  Forum,  nie  mogą  przynależeć  członkowie,  którzy  mają  nieuczciwe
postępowania  wobec Skarbu Państwa,  instytucji  podatkowych,  Państwowej  Inspekcji  Pracy  czy
wobec  pracownika.   Są  to  zjawiska,  które  zanikają  na  rynku  pracy.  Uważa,  że  Forum
Przedsiębiorców, które ma powstać musi stosować najwyższe standardy. 

Radny Robert Bejgier -  poinformował, że w miesiącu marcu odbędzie się posiedzenie Komisji
Budżetowej i Samorządu, w celu wyjaśnienia kryteriów i sposobu oceniania otwartego konkursu
ofert na organizację działań w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej i sportu na
terenie miasta i gminy Kowalewo Pomorskie w roku 2023.

Ad.5. Zakończenie.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1620 zamknął posiedzenie
Komisji.
Protokół zawiera 8 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
M. Chądzyńska

                                                                                                            PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
                                                                                                            OŚWIATY, KULTURY, SPORTU 
                                                                                                                             I ZDROWIA

                         
                                                                                                                                            Jerzy Koralewski


